
Zápisnica č. 8/2008 
z rokovania Kolégia rektora STU dňa 16. 09. 2008 v Bratislave 

 
Prítomní: Vladimír Báleš, František Janíček, Dušan Petráš, Ján Kalužný, Robert 

Redhammer, Maroš Finka, Helena Žideková, Milan Žalman, Ján Šajbidor, 
Ľudovít Molnár, Jozef Oláh, Ján Vajda, Ľubomír Šooš, Ľubica Vitková, Jozef 
Peterka, Pavel Timár, Vladimír Kovár 

 
Neprítomní:  Juraj Česelský 
 
 
Program: 
 
1. Slávnostné otvorenie akademického roku 2008/2009 (pror. Petráš) 
2. Smernica upravujúca používanie vlajky STU a jej fakúlt (pror. Petráš) 
3. Informácia k implementácii EIS (pror. Finka) 
4. Stratégia rozvoja komplexného systému zabezpečovania kvality (QAS) na STU (pror. 

Finka) 
5. Návrh zásad úprav systému odmeňovania na STU (pror. Finka) 
6. Analýza úbytku študentov v 1. roku bakalárskeho štúdia (pror. Kalužný) 
7. Príprava prijímania na Bc. štúdium pre akademický rok 2009/2010 (pror. Kalužný) 
8. Školné a poplatky súvisiace so štúdiom – návrh smernice (pror. Kalužný) 
9. Informácia o podaných projektoch centier excelentnosti (pror. Redhammer) 
10. Príprava podujatia „Noc výskumníka“ (pror. Redhammer) 
11. Evidencia publikačnej činnosti a projektov 2008 (pror. Redhammer) 
12. Návrh na registráciu neziskovej organizácie Multimediálne centrum STU (pror. Janíček) 
13. Rozličné 
 
Písomne predložené materiály: 
1) Slávnostné otvorenie akademického roku 2008/2009 (pror. Petráš) 
2) Smernica upravujúca používanie vlajky STU a jej fakúlt (pror. Petráš) 
3) Informácia k implementácii EIS (pror. Finka) 
4) Stratégia rozvoja komplexného systému zabezpečovania kvality (QAS) na STU (pror. 

Finka) 
5) Informácia k návrhu zásad úprav systému odmeňovania na STU a návrh ďalšieho postupu 

(pror. Finka) 
6) Analýza úbytku študentov v 1. roku bakalárskeho štúdia (pror. Kalužný) 
7) Prijímacie konanie pre akademický rok 2009/2010 (pror. Kalužný) 
8) Školné a poplatky súvisiace so štúdiom – návrh smernice (pror. Kalužný) 
9) Zoznam žiadostí o financovanie projektov OP VaV – podpora sietí excelentných 

pracovísk VaV (pror. Redhammer) 
10) Noc výskumníka 2008 – informácia (pror. Redhammer) 
11) Informácia o stave Evidencie publikačnej činnosti na STU 2008 (pror. Redhammer) 
12) Návrh na registráciu neziskovej organizácie Multimediálne centrum STU (pror. Janíček) 
13) Priebežné hodnotenie plnenia Kolektívnej zmluvy na STU (pror. Finka) 
14) Vedec roka STU 2008 (pror. Redhammer) 
15) Návrh na udelenie Plakety STU prof. Ing. Františkovi Ohrablovi, PhD. 
16) Návrh na udelenie Plakety STU prof. Dr. techn. Hermennovi Knochflacherovi 
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Kontrola plnenia úloh 
 
Splnené úlohy:  ku dňu rokovania KR STU neboli termínované žiadne úlohy. 
 
Nesplnené úlohy:   
 
Informácie z vyšších orgánov a porád: 
 
Rektor Báleš: 
Stručne informoval o úspešnom priebehu a ukončení Letnej univerziády 2008 a poďakoval za 
vykonanú prácu všetkým členom organizačného tímu. 
 
K bodu 1 Slávnostné otvorenie akademického roku 2008/2009 (pror. Petráš) 
  
Pror. Petráš: Slávnostné otvorenie akademického roka 2008/2009 sa uskutoční 22.9.2008 

o 10:00 hodine v aule Dionýza Ilkoviča na Mýtnej ulici v Bratislave. Informoval 
o programe a pozvaných hosťoch a vyzval dekanov fakúlt na zabezpečenie 
účasti zamestnancov a študentov na tomto podujatí. 

Rektor Báleš: Pozval na slávnostné otvorenie všetkých funkcionárov univerzity a navrhol 
udeliť rektorské voľno v čase konania slávnosti od 9:00 do 12:00 hod. 

 
Uznesenie KR STU č. 1/8/2008 
KR STU súhlasí s návrhom rektora STU udeliť rektorské voľno dňa 22.09.2008 od 9:00 do 
12:00 hod počas slávnostného otvorenia nového akademického roka na STU. 
 
 
K bodu 2 Smernica upravujúca používanie vlajky STU a jej fakúlt  

(pror. Petráš) 
  
Pror. Petráš: Predložil písomný materiál, ktorý jednotným spôsobom upravuje používanie 

vlajok: štátnej vlajky SR, vlajky EÚ, vlajky STU a jej fakúlt 
 
Stanovisko KR STU č. 1/8/2008 
KR STU berie na vedomie Smernicu upravujúcu používanie vlajok STU a jej fakúlt. 
 
 
K bodu 3 Informácia k implementácii EIS (pror. Finka) 
  
Pror. Finka: Predložil písomný materiál, ktorý podrobne informuje o postupe výberového 

konania na nový EIS. V súčasnosti sa skúma námietka neúspešných 
uchádzačov. Vzhľadom na časovú tieseň a blížiaci sa koniec roka a prechod 
na Euro sa ako náhradný variant zabezpečenia EIS pre celú STU javí 
prenájom EIS na dobu do konečného vyriešenia nového EIS na STU. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Podporil návrh núdzového riešenia prenájmom EIS. 

 
Stanovisko KR STU č. 2/8/2008 
KR STU berie na vedomie informácie o novom EIS pre STU. 
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K bodu 4 Stratégia rozvoja komplexného systému zabezpečovania kvality 
(QAS) na STU (pror. Finka) 

  
Pror. Finka: Predložil písomný materiál k tomuto bodu rokovania a podrobne informoval 

o jeho obsahu. 
Dekan FEI 
 STU Vajda: 

Problematickú vidí vybavenosť garantov ŠP príslušnými právomocami, ktoré 
nebudú v rozpore s právomocami vedúceho pracoviska. 

Prodekan MtF  
STU Peterka: 

Všetky metodiky je potrebné robiť v súlade so zámermi MŠ SR. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Podobne ako je tomu vo vede, je potrebné mať konkrétne indikátory pre 
hodnotenie kvality aj v pedagogike. 

 
Uznesenie KR STU č. 2/8/2008 
KR STU schvaľuje materiál „Stratégia rozvoja komplexného systému zabezpečenia kvality na 
STU“ s pripomienkami. 
 
 
K bodu 5 Návrh zásad úprav systému odmeňovania na STU (pror. Finka) 
  
Pror. Finka: Predložil písomný materiál k tomuto bodu rokovania. Uviedol, že na MŠ SR 

sa pripravuje novela zákona č. 553/2003, v ktorej sa nanovo definuje pojem 
osobného platu. Materiál obsahuje návrh, aby osobné platy schvaľoval rektor 
STU na návrh dekanov fakúlt. V KR STU bude vopred schválený okruh 
činností, za ktoré bude možné prideliť osobný plat ako aj jeho finančný 
rámec. 

Dekan FEI 
STU Vajda: 

Ak je niekto úspešný v projektoch, má aj odpovedajúci príjem a nie je 
potrebné mu dávať osobný plat. Chýba mu však podpora mladých, ktorých na 
fakulte udržať je veľký problém. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Podporil tento návrh, je to jedna z ciest ako riešiť mzdové problémy na 
fakultách. Prodekan MtF STU tiež podporil tento návrh a inštitút osobného 
platu. 

Predseda UOO 
STU Kovár: 

Odbory majú stanovisko, že vysoké školy sú dlhodobo podfinancované. Ak sa 
nezlepší situácia vo financovaní VŠ, bude veľmi obmedzený priestor na 
prideľovanie osobných platov. 

Prodekan 
FCHPT STU 
Šajbidor: 

Uviedol, že vo vedení fakulty tento problém už diskutovali a vidí tento systém 
ako významný nástroj pre riadenie kvality práce na fakulte 

Rektor Báleš: Privítal postoje zástupcov fakúlt k navrhovanému systému odmeňovania. 
Upozornil však, že na osobné platy nebudú vytvorené osobitné fondy, t. j. ak 
fakulta nebude mať v rozpočte dosť financií, nebude možné prideliť osobné 
platy. Návrh môže vstúpiť do platnosti až po schválení novely zákona 
č. 553/2003 v NR SR. 

 
Uznesenie KR STU č. 3/8/2008 
KR STU schvaľuje materiál „Návrh zásad úprav systému odmeňovania na STU“. 
 
Úloha KR STU č. 1/8/2008 
Rektor STU ukladá spracovať a odovzdať návrh okruhu významných činností pre udeľovanie 
osobného platu na STU. 
Z: dekani fakúlt STU, prorektori STU, kvestorka STU, vedúci univerzitných pracovísk 
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T: 30. 10. 2008 
 
Úloha KR STU č. 2/8/2008 
Rektor STU ukladá spracovať okruh významných činností pre udeľovanie osobných platov, 
definovať rámce pre stanovenie výšky osobných platov pracovníkov vykonávajúcich 
jednotlivé činnosti a spracovať zásady postupu pri udeľovaní osobných platov. 
Z: Prorektor Finka, kvestorka Žideková 
T: 18. 11. 2008 
 
Úloha KR STU č. 3/8/2008 
Rektor STU ukladá pripraviť zásady postupu pri udeľovaní osobných platov a okruhu 
významných činností na schválenie do Kolégia rektora STU. 
Z: Prorektor Finka, kvestorka Žideková 
T: 15. 12. 2008 
 
 
K bodu 6 Analýza úbytku študentov v 1. roku bakalárskeho štúdia  

(pror. Kalužný 
  
Pror. Kalužný: Predložil podrobný písomný materiál k tomuto bodu rokovania, v ktorom sú 

analyzované príčiny úbytku študentov. Východiská pre zlepšenie súčasnej zlej 
situácie v tomto smere sú: spolupráca so strednými školami, spolupráca 
teoretických a odborných pracovísk na univerzite a obsahová a metodická 
inovácia vyučovania najmä predmetov matematika a fyzika. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Polemizoval otázkou, či úbytok študentov súvisí a ak áno do akej miery 
s kvalitou vzdelávania a kvalitou študentov. 

Rektor Báleš: Požiadal dekanov fakúlt, aby tento materiál dôkladne preštudovali 
a analyzovali ho za účelom zlepšenia stavu v úbytku študentov v 1. ročníku. 

 
Úloha KR STU č. 4/8/2008 
Rektor STU ukladá rozpracovať navrhované opatrenia A, B a C v písomnom materiále do 
konkrétnych úloh fakulty. Dekani fakúlt podajú písomnú správu rektorovi STU o realizácii 
týchto opatrení na fakulte. 
Z: Dekani fakúlt STU 
T: 31. 10. 2008 
 
 
K bodu 7 Príprava prijímania na Bc. štúdium pre akademický rok 

2009/2010 (pror. Kalužný) 
  
Pror. Kalužný: Predložil písomný materiál, v ktorom sú uvedené plánované počty študentov, 

ktorých chcú fakulty prijať na jednotlivé študijné programy v Bc. štúdiu. 
Uviedol aj nepriaznivú demografickú situáciu. Podmienky prijatia musia byť 
uverejnené pre uchádzačov do 20.9.2008. Fakulty sú povinné toto zverejniť 
na svojej web stránke, z pozície STU to nie je možné urobiť. 

Rektor Báleš: Upozornil dekanov, že niektoré plánované počty uvedené v materiále nie sú 
reálne. Tieto počty nebudú brané do úvahy pri prideľovaní počtu miest na ŠD 
STU. 

 
Stanovisko KR STU č. 3/8/2008 
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KR STU berie na vedomie informácie o prijímacom konaní pre akademický rok 2009/2010. 
 
 
K bodu 8 Školné a poplatky súvisiace so štúdiom – návrh smernice  

(pror. Kalužný) 
  
Pror. Kalužný: V predloženom materiále je uvedený návrh výšky poplatkov pre nasledujúci 

akademický rok. Poplatky určuje vysoká škola na návrh fakulty a nemusí byť 
rovnaké pre všetky študijné programy. Od študentov z členských štátov EÚ 
nie je možné vyberať poplatky za štúdium. 

 
Stanovisko KR STU č. 4/8/2008 
KR STU berie na vedomie informácie o školnom a poplatkoch súvisiacich so štúdiom pre 
akademický rok 2009/2010. 
 
 
K bodu 9 Informácia o podaných projektoch centier excelentnosti (pror. 

Redhammer) 
  
Pror. 
Redhammer: 

Predložil písomnú informáciu o podaných projektoch. STU ako žiadateľ 
figuruje celkom v 11 projektoch z toho 7 v BA kraji a 4 v Trnavskom kraji. 
Súčasne STU ako partner vystupuje v 7 projektoch v BA kraji. V súčasnosti 
prebieha hodnotenie formálnej stránky projektov. Informoval aj o podpornej 
aktivite pri príprave projektov z úrovne rektorátu STU. Podané projekty 
z STU sú naozaj kvalitné. 

 
Stanovisko KR STU č. 5/8/2008 
KR STU berie na vedomie informácie o podaných projektoch centier excelentnosti. 
 
 
K bodu 10 Príprava podujatia „Noc výskumníka 2008“ (pror. Redhammer) 
  
Pror. 
Redhammer: 

Písomne informoval, že v dňoch 26. a 27.9.2008 sa v Auparku v Bratislave 
uskutoční európske podujatie Noc výskumníka 2008. Podujatie je jednou 
z možností prezentovať výsledky výskumu a vývoja na Slovensku a vzbudiť 
záujem hlavne o mladých ľudí o štúdium na VŠ technického smeru. 
Informoval 

 
Stanovisko KR STU č. 6/8/2008 
KR STU berie na vedomie informácie o podujatí Noc výskumníka 2008. 
 
 
K bodu 11 Evidencia publikačnej činnosti a projektov 2008 

 (pror. Redhammer) 
  
Pror. 
Redahammer: 

Predložil písomný materiál k tomuto bodu rokovania a podrobne informoval 
o súčasnom stave evidencie. Upozornil, že uzávierka je koncom októbra 
a zostáva na doplnenie evidencie už iba mesiac. Je potrebné počítať aj 
s nejakých časom na kontrolu zadaných publikácií. 
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Pror. Janíček: Zúčastňuje sa procesu tvorby metodiky na budúci rok. Zatiaľ je stav taký, že 
v dotácii sa výsledky vo vede budú zohľadňovať 35 %. Potvrdil, že to čo bude 
zaevidované v databáze na konci októbra sa bude zohľadňovať pri nápočte 
dotácie a po uzávierke pravdepodobne nebudú možné žiadne opravy. 
Upozornil, že kombinované štúdium nebude možné realizovať iba v sobotu 
ale cez pracovné dni. 

Rektor Báleš: Vyzval všetkých zástupcov fakúlt, aby venovali veľkú pozornosť správnemu 
a včasnému zaevidovaniu všetkých publikácií a projektov. 

Dekan FEI 
STU Vajda: 

Opýtal sa, ako sa budú riešiť publikácie s autormi externistami, pracujúcimi 
na čiastočný úväzok a podobne. Odpovedal Redhammer: pricipiálne by tam 
pracujúci na úväzok nemali byť. Treba však interne evidovať všetky 
publikácie, len tieto sa nebudú posielať ďalej na MŠ SR. 

Prodekan 
FCHPT STU 
Šajbidor: 

Opýtal sa na evidovanie citácií. Odpovedal Janíček: Situácia je taká, že je 
potrebné evidovať aj citácie aj keď v tomto roku sa ešte do nápočtu dotácie 
nebudú používať. 

Prodekan MtF 
STU Peterka: 

Urobiť úplnú kontrolu publikácií na fakultách prakticky nie je možné urobiť. 
Odpovedal Redhammer: Nejde o robenie kontroly, ale hlavne o kompletnosť 
zadania publikácií 

 
Uznesenie KR STU č. 4/8/2008 
Rektor STU dôrazne žiada všetky fakulty STU, aby venovali vysokú pozornosť správnemu 
a včasnému zaevidovaniu všetkých publikácií a projektov, aby nedošlo k podobným 
problémom, aké sme mali minulý rok. 
 
 
K bodu 12 Návrh na registráciu neziskovej organizácie Multimediálne 

centrum STU (pror. Janíček) 
  
Pror. Janíček: Uviedol tento bod rokovania. Toto centrum bude vybavené modernou 

technikou a všetky materiály budú vyrábané vo full HD kvalite. V budúcnosti 
bude možné na to naviazať aj nový študijný program. Požiadal zástupcu 
MMC STU pána Teleka, aby predviedol prezentáciu prakticky novej televízie 
na Slovensku. 

Rektor Báleš: - Jedná sa o významné médium aj pre propagáciu štúdia a práce na 
jednotlivých fakultách STU. Fakulty by si mali už teraz pripraviť 
príslušné materiály na vysielanie. 

- Táto televízia by mala byť prítomná na všetkých podujatiach, ktoré sa na 
STU a jej fakultách budú robiť. 

- Na oddelení prorektor Petráša je potrebné pripravovať informácie 
o aktuálnom dianí na STU. 

- Poďakoval celému tímu za doteraz vykonanú prácu pri založení tohto 
Multimediálneho centra STU. 

Pror. Petráš: Navrhol ešte zvážiť formu organizácie – či nezisková org. je to najlepšie pre 
MMC. Máme tu napr. Scientific, spol. s r. o. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Tiež navrhuje konzultovať formu registrácie ešte s právnikmi a odporúča dať 
skontrolovať prezentácie MMC po jazykovej stránke. 

Prodekan MtF 
STU Peterka: 

MtF STU víta takýto projekt a opýtal sa, kedy bude možné využívať služby 
tohto MMC STU. 

 
Prodekanka FA V rámci študijného programu Design na FA STU ponúkla odbornú 
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STU Vitková: spoluprácu pri tvorbe materiálov pre vysielanie tejto televízie. 
 
Stanovisko KR STU č. 7/8/2008 
KR STU berie na vedomie informácie o Multimediálnom centre STU. 
 
 
K bodu 13 Rozličné 
 
1) Prorektor Finka: 

Informoval písomne aj ústne o priebežnom hodnotení plnenia Kolektívnej zmluvy za rok 
2008. Podrobnejšie sa venoval problematike hromadného čerpania dovolenky, zriadenia 
sociálnych komisií na fakultách – čerpaniu sociálneho fondu a dodatku ku KZ ohľadom 
prechodu na Euro. 
Prodekanka Vitková informovala, že z FA STU dodajú písomné pripomienky ku KZ. 

 
Stanovisko KR STU č. 8/8/2008 
KR STU berie na vedomie informácie o priebežnom hodnotení plnenia KZ za rok 2008. 
 
2) Prorektor Kalužný: 

- Podal informáciu z MŠ SR o sociálnych štipendiách 
- Nie všetky doktorandské miesta sú obsadené, preto ak niekto ešte má záujem 

o takéto štúdium treba ho kontaktovať 
- Upozornil, že údaje o doktorandskom štúdiu je už potrebné zadávať do AIS. 

Rovnako pripomenul, že je nutné prihlásiť všetkých študentov do centrálneho 
registra študentov do 25.9.2008. 

 
Úloha KR STU č. 5/8/2008 
Rektor STU ukladá úlohu zabezpečiť registráciu študentov všetkých troch stupňov VŠ 
vzdelávania a všetkých ročníkov v AIS systéme. Tieto údaje sú podkladom pre CRŠ pre 
dotačné prostriedky MŠ SR na rok 2009. 
Z: Dekani fakúlt STU 
T: 25. 09. 2008 do 11:45 hod. 
 
Úloha KR STU č. 6/8/2008 
Rektor STU ukladá vzhľadom na softvérovú podporu AIS zabezpečiť kompletnú evidenciu 
študentov 3. stupňa VŠ vzdelávania cez AIS, nakoľko Magion (PhD) končí. 
Z: Dekani fakúlt STU 
T: trvale 
 
3) Prorektor Janíček: 

- Informoval, že ak fakulty plánujú nejaké investičné akcie aj menšieho rozsahu, je 
potrebné aby bol o tom informovaný 

- Informoval dekanov o stave obstarávania nových služobných automobilov 
a o čerpaní fondu 10 mil. Sk prideleného fakultám. 

 
4) Prorektor Redhammer: 

Predložil na rokovanie písomný materiál pod názvom Vedec roka 2008. Upozornil, že je 
treba pripravovať návrhy na toto ocenenie, všetky potrebné termíny aj vzor návrhu sú 
uvedené v písomnom materiáli. 
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5) Prorektor Petráš: 
- Informoval, že 14.8.2008 bola podpísaná dohoda o prístupe SR do ESRF so sídlom 

v Grenobli. Jedná sa o možnosť využívania urýchľovača častíc na výskumné účely. 
Garantom je prof. Miglierini z FEI STU. 

- Predložil písomný návrh na udelenie Plakety STU prof. Ohrablovi zo SvF STU.  
- Rozdal všetkým prítomným prihlášky do Alumni klubu STU 

 
Uznesenie KR STU č. 5/8/2008 
Kolégium rektora STU súhlasí s udelením Plakety STU prof. Ing. Františkovi Ohrablovi, 
PhD. za celoživotný prínos v pedagogickej a vedecko-výskumnej činnosti na STU v 
Bratislave. 
 
6) Predseda UOO STU Kovár: 

Informoval o emisnom pláne NBS. Na budúci rok je plánovaná pamätná minca Aurela 
Stodolu. STU by mala kúpiť tieto mince, bol by to vhodný dar pri rôznych 
príležitostiach. 

 
7) Prodekan SvF STU Oláh: 

Predložil písomný návrh na udelenie Plakety STU prof. Dr. techn. Hermannovi 
Knoflacherovi z TU Viedeň, ktorý spolupracuje so SvF STU. 

 
Uznesenie KR STU č. 6/8/2008 
Kolégium rektora STU súhlasí s udelením Plakety STU prof. Dr. techn. Hermannovi 
Knoflacherovi z TU Viedeň za celoživotný prínos v pedagogickej a vedecko-výskumnej 
činnosti na STU v Bratislave. 
 
8) Dekan FIIT STU Molnár: 

Pozval všetkých členov KR STU na slávnostné podujatie pri príležitosti 5. výročia 
vzniku FIIT na STU v Bratislave a 45 rokov výučby a výskumu v oblasti informatiky 
a informačných technológií na STU. Slávnosť bude spojená s divadelným predstavením 
dňa 1.10.2008 o 18:00 hodine v divadle West v Bratislave. 

 
 
 
Zapísal: Ing. Pavel TIMÁR, PhD. 
 
 
 
 
Zápisnicu overili: 
 
 
Prof. Ing. Dušan PETRÁŠ, PhD. – prorektor STU 
 
 
Prof. Ing. Ján ŠAJBIDOR, DrSc. – prodekan FCHPT STU 
 
 
Prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc. - rektor STU 
 


